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Comencen les obres de les 
noves piscines d’estiu i les 
pistes de tenis i pàdel

El nou complex es pot descriure a par-
tir de quatre grans àmbits o microclimes, 
dos destinats a l’esport (aigua i pistes) i 
dos destinats al lleure (pícnic–bar i jocs 
no reglats). Els diferents espais seran ac-
cessibles mitjançant un eix que creuarà 
tot el complex i que disposarà d’una ram-
pa per fer-lo accessible.

Tres piscines: competició, lúdica i infantil
Pel que fa a les piscines, el nou polies-
portiu comptarà amb 3 piscines: una de 
competició, per a natació i waterpolo, de 
25 x 21 metres i 2,01 metres de profun-
ditat; una piscina lúdica, de 15 x 15 me-
tres i amb 1 metre de profunditat, i una 
piscina infantil, d’aproximadament 8 x 8 
metres i de 0,50 metres de profunditat, 
amb un accessori tipus brollador.

4 pistes de pàdel i 3 de tenis

Respecte a la resta de pistes, n’hi haurà 
4 pistes de pàdel i 3 de tenis. La franja 
equipada en cautxú que correrà paral·lela 
al recorregut de la cota de les pistes acolli-
rà bancs, taules de ping-pong, jocs infan-
tils, màquines per fer exercici i una font.

També hi ha prevista una zona de pícnic 
sota la pineda, i s’integraran les instal-
lacions del camp de futbol i del bar a la 
resta del complex.

A la zona de talús de descans de les pis-
cines i a l’àrea d’esbarjo del pícnic, es 
complementarà la vegetació existent 
amb lledoners i pins. En els recorreguts 

Les obres de millora de les instal·lacions esportives exteriors del Poliesportiu situat a l’av. 
Tibidabo, s/n han començat el 3 de desembre. El projecte contempla la creació de tres pisci-
nes d’estiu, tres pistes de tenis i quatre de pàdel i una zona d’esbarjo i pícnic.

es plantaran magnòlies. Les zones verdes 
complementaries a les piscines seran de 
gespa.

Les obres de millora de les instal·lacions 
esportives exteriors d’av. del Tibida-
bo comprenen una superfície útil de 

13.842,92 metres quadrats, una capaci-
tat de 1.527 persones i el pressupost és de 
2.432.030,53 euros (IVA inclòs). L’Àrea 
Metropolitana de Barcelona finança 2 
milions d’euros i la resta serà pagada per 
l’Ajuntament. El termini màxim d’execu-
ció de les obres previst és de 8 mesos.
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Badia aconsegueix 4,5 milions 
d’euros de la Generalitat per retirar 
l’amiant de tots els edificis
El president de la Generalitat de Catalunya, Pere Aragonès, va anunciar, el 27 de novembre, durant la seva visita a Badia, que el 
Govern ha aprovat atorgar una subvenció de 4.491.818 euros per a la retirada de l’amiant de tots els edificis d’ús residencial 
de la ciutat. Donada l’excepcionalitat de Badia, l’Agència de Residus de Catalunya atorgarà una subvenció de forma directa. 

Per la seva banda, l’Ajuntament 
s’encarregarà de fer la contracta-
ció i de coordinar diferents em-
preses per  realitzar en el mínim 
període de temps les operacions 
de retirada d’amiant de 200 edi-
ficis i gestionar els residus gene-
rats. El termini per executar les 
actuacions subvencionades arriba 
fins al 31 d’octubre de 2025.

L’Ajuntament preveu iniciar els 
treballs d’encapsulat i de la pos-
terior retirada de l’amiant l’any 
vinent. Tot i que la subvenció té 
com a límit temporal l’any 2025, 
l’alcaldessa de Badia, Eva Me-
nor, va anunciar que la intenció 
de l’Ajuntament és no esgotar els 
terminis i finalitzar els treballs de 
retirada de l’amiant de tots els 
edificis abans del límit previst per 
la Generalitat.

Un gran èxit de ciutat

Aquest gran èxit de ciutat s’ha 
aconseguit gràcies a tota la fei-
na realitzada per la Comissió de 
l’Amiant, integrada per l’Associ-
ació de Veïns de Badia, l’Ajunta-
ment, les forces polítiques de la 
ciutat, i ciutadans i ciutadanes, 
en un exemple de col·laboració 
conjunta per solucionar aquest 
greu problema de salut pública.

El Mapa de l’Amiant, 
fonamental per aconseguir la 
subvenció

La realització del Mapa de l’Ami-
ant, per part de Lluís Mallart i el 
seu equip, ha estat fonamental 
com a eina per evidenciar l’es-
tat real de degradació de l’ami-
ant dels edificis de Badia, per 

quantificar en 4,5 milions d’eu-
ros el cost de la retirada de l’ami-
ant, que és l’import de la subven-
ció de la Generalitat, i per fixar la 
prioritat a l’hora de retirar aquest 
material en funció de la situa-
ció en cada bloc de pisos. També 
ha estat decisiva la col·laboració 
de tots els veïns i veïnes que van 
obrir les portes dels seus habitat-
ges per fer possible la presa de 
mostres a partir de les quals s’ha 
realitzat l’estudi.

Un cop realitzat el Mapa de 
l’Amiant, la feina tècnica conjun-
ta realitzada per l’Agència de Re-
sidus de Catalunya i de l’Ajunta-
ment ha facilitat tenir preparada 
en un temps rècord d’un mes i 
mig tota la documentació ne-
cessària per sol·licitar la subven-
ció, com va destacar el president 
de la Generalitat, Pere Aragonès, 
a la seva intervenció davant dels 
mitjans de comunicació, en què 
va expressar el seu agraïment per 
l’esforç realitzat. Així doncs, la 
consecució d’aquest gran èxit ha 
estat possible gràcies al treball 
conjunt d’administracions, enti-
tats i la ciutadania de Badia.

El president de la Generalitat 
va venir a Badia acompanyat de 
la consellera d’Acció Climàtica, 

Alimentació i Agenda Rural, Te-
resa Jordà; el delegat del Govern 
a Barcelona, i amb l’alcaldes-
sa de Badia de Vallès, Eva Me-
nor. També hi era el director de 
l’Agència de Residus de Catalu-
nya, Isaac Peraire, que el 15 de 
setembre havia mantingut una 
reunió amb l’alcaldessa, el primer 
tinent d’alcaldessa, Rafael Moya, 
i el director d’Infraestructures de 
la Generalitat, Josep Simó, per 
estudiar les tasques conjuntes a 
realitzar per presentar la subven-
ció al més aviat possible. Tots 
quatre també van respondre la 
petició de la Comissió de l’Ami-
ant per informar sobre l’evolu-
ció dels treballs per aconseguir la 
subvenció i respondre els dubtes 
a una reunió que va tenir lloc a la 
Sala de Plens de l’Ajuntament el 
15 de novembre.

Trobada amb la Comissió de 
l’Amiant i l’Associació de Veïns 
i roda de premsa

L’acte va començar amb una re-
unió a la terrassa del Casal Cívic 
de Badia, on la delegació encap-
çalada pel president de la Gene-
ralitat es va trobar amb represen-
tants de la Comissió de l’Amiant, 
de l’Associació de Veïns i de 
l’Ajuntament per posar en comú 
els detalls de la subvenció i com-
partir les implicacions d’aquesta 
fita històrica amb les entitats que 
l’han feta possible.

A continuació, totes les perso-
nes assistents, acompanyades de 
representants polítics de Badia i 
de la Comissió de l’Amiant, van 

continua seguüent pàgina
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Els Acords de Govern 
de la Generalitat 
recullen l’aprovació del 
finançament per retirar 
l’amiant de Badia

assistir a la trobada amb els mit-
jans per explicar els detalls de la 
subvenció.

Badia, “exemple d’organització 
col·lectiva i lluita social per a 
tota Catalunya”

A la roda de premsa, el presi-
dent Aragonès va dir que “avui 
comencem a fer de Badia una 
ciutat saludable”, tot afegint que 
“avui hem fet un anunci histò-
ric” per aconseguir que Cata-
lunya estigui “lliure d’amiant”. 
Durant la seva intervenció va 
recordar que l’amiant ha acabat 
suposant “un greu problema de 
salut”, ja que “la degradació dels 
habitatges no només afecta els 
habitatges sinó també la salut”. 
El president Aragonès va voler 
reivindicar “la lluita dels veïns 
i veïnes de Badia”, així com “el 
compromís de l’Ajuntament”. 

“Sou un exemple d’organització 
col·lectiva i lluita social per a tota 
Catalunya”, va afirmar. El cap de 
l’Executiu va recordar que “el cas 
de Badia del Vallès és singular i 
per aquest motiu havíem de fer 
una actuació singular”.

La consellera Jordà va precisar 
que “avui és un dia molt impor-
tant per a aquells que entenem 
la nostra actuació al capdavant 
de les institucions com a eina de 

transformació” perquè “aquesta 
intervenció millorarà la quali-
tat de vida dels veïns i veïnes de 
Badia del Vallès resolent un greu 
problema de salut pública”.

El president de l’Associació de 
Veïns de Badia i integrant de la 
Comissió de l’Amiant, Juan José 
Díaz, va expressar “la nostra sa-
tisfacció per com s’ha portat a 
terme tot el procés”, va dir que 
“ara tenim la seguretat que els 
esforços emprats durant 6 anys 
arribaran a bon port”, i va agra-
ir al president de la Generalitat 
la seva implicació per resoldre el 
problema de l’amiant.

L’alcaldessa de Badia, Eva Me-
nor, va definir el dia com a “his-
tòric” per a la ciutat i va posar 
en valor la realització del Mapa 
de l’Amiant com a eina per fer 

Els Acords de Govern de la Ge-
neralitat del 30 de novembre 
inclouen l'anunci del finança-
ment per a la retirada de l'amiant 
dels edificis de Badia per un im-
port de 4.491.818 euros. Segons 
s'afirma al document, l'amiant 
“caldrà haver-lo retirat completa-
ment a finals de 2025”.

Els treballs de retirada els coordi-
narà l'Ajuntament de Badia del 
Vallès i els sufragarà totalment 
l'Agència de Residus de Catalu-
nya a través d'una subvenció di-
recta, per l'excepcionalitat de la 
situació.

Treball conjunt per trobar una 
ràpida solució

Als Acords de Govern també 
s'expliquen els treballs que es van 
dur a terme un cop el president 
de la Generalitat va conèixer la si-
tuació a Badia quan va assistir, el 
mes de juliol, a la presentació del 
Mapa de l'Amiant: “Des de lla-
vors, equips tècnics de l'Agència 

de Residus de Catalunya (ARC), 
del Departament d'Acció Cli-
màtica, Alimentació i Agenda 
Rural, i de l'Ajuntament de Ba-
dia del Vallès han treballat con-
juntament per trobar una ràpi-
da solució. Paral·lelament, s'han 
mantingut contactes amb la Co-
missió de l'Amiant, formada per 
l'Associació de Veïns de Badia 
del Vallès i l'Ajuntament, que 
ha cofinançat la realització del 
Mapa de l'Amiant de Badia, un 
estudi pioner a l'Estat que identi-
fica la presència i degradació dels 
elements d'amiant al parc d'ha-
bitatges de tota la ciutat”.

Els Acords de Govern ratifiquen 
l'anunci que va fer el president 
Aragonès quan va venir a Badia 
del Vallès, es va reunir amb la 
Comissió de l'Amiant, l'Ajun-
tament, l'Associació de Veïns i 
amb els mitjans de comunicació 
i va anunciar que la Generalitat 
sufragaria els treballs de retirada 
de l'amiant dels edificis de Badia 
del Vallès.

visible “una pandèmia invisibi-
litzada, que és la presència de 
l’amiant a tot arreu”. L’alcaldes-
sa també va subratllar que “com 
ciutat vam ser molt valents” a 
l’hora de fer evident el proble-
ma de l’amiant i va destacar 
“la principal riquesa de la nos-
tra ciutat, que és la seva realitat 
urbana residencial”. Eva Menor 
també es va referir a la històri-
ca lluita ciutadana a Badia per 
aconseguir equipaments i ser-
veis i va afirmar que “la volun-
tat és molt poderosa; la voluntat 
de la ciutadania, de la Comissió 
de l’Amiant, de tots els grups 
municipals que hem anat tots 
plegats”. En relació amb els tre-
balls per presentar la documen-
tació per a la subvenció, va afir-
mar: “Crec que vam fer màgia, 
com el nostre Antonio Díaz, El 
Mago Pop, perquè en un mes i 
mig vam aconseguir fer realitat 
un projecte que per nosaltres su-
posa una millora per al nostre 
futur”. L’alcaldessa va agrair la 
feina realitzada per l’Agència de 
Residus de Catalunya i l’Ajunta-
ment de Badia per poder tenir 
resolta en un mes i mig aques-
ta convocatòria i va finalitzar la 
seva intervenció destacant el pa-
per de la política “per millorar el 
món que ens envolta”, i posant 
en valor que “els consensos són 
possibles”.
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Elevada participació en la jornada 
associativa Creixem Juntes
La jornada associativa Creixem Juntes va tenir lloc el 27 de novembre al Centre Antonio Machado, amb la participació de 
47 persones de 25 entitats de Badia, una resposta molt positiva per part de les entitats. Hi havia representades entitats 
de tots els sectors: culturals, esportives, socials, educatives, de la gent gran, veïnals, etc.

Creixem Juntes s'adreçava a les 
entitats, i es va proposar com 
un espai de reflexió i propostes 
del teixit associatiu de Badia.

A la jornada es van fer dife-
rents sessions dinamitzades, 
on a través del joc i grups de 
treball es van tractar aspectes 
com els punts forts de les en-
titats, les seves necessitats, o 
quines propostes es feien des 
de les entitats per poder mi-
llorar la seva situació i el seu 
funcionament. Alguns dels te-
mes que van aparèixer, entre 
d'altres, van ser la necessitat 
de coordinació entre entitats, 
la facilitació de tràmits o el re-
coneixement de la tasca social 

i cultural que fan les associa-
cions a Badia. També les per-
sones participants van poder 
compartir una estona més dis-
tesa amb un dinar a l'aire lliu-
re, tot i el fred.

L'Ajuntament farà un infor-
me recollint totes les propos-
tes i conclusions de la jornada, 
que es farà arribar a les entitats 
participants i no participants, 
i a partir del qual es treballarà 
conjuntament, entitats i Ajun-
tament, per enfortir el teixit as-
sociatiu durant els anys vinents.

Aquesta jornada s'emmar-
ca dins del Pla Local d'Ac-
ció Comunitària Inclusiva 

(PLACI), que considera que 
les entitats de Badia són una 
part imprescindible de l'Acció 

Comunitària i que, per tant, 
cal crear els espais i eines ne-
cessàries per poder acompanyar 

a aquestes en el seu creixe-
ment i creació de xarxes de col-
laboració.

Fotografia: Xavi Cabrera
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Protecció Civil, reconeguda amb la 
Creu de Sant Jordi de la Generalitat
El Govern de la Generalitat ha acordat concedir la Creu de Sant Jordi a l’Associació de Voluntaris de Protecció Civil 
d’Argentona, la primera que es va registrar a Catalunya, com a representant de totes les Associacions de Protecció Civil, 
“per la tasca altruista i solidària de servei a la societat en situacions de risc o d’emergència”.

Segons s'afirma en la carta enviada 
per Mercè Salvat, directora gene-
ral de Protecció Civil, "vull deixar 
constància que aquest reconeixe-
ment és per a totes les Associacions 
de Voluntaris de Protecció Civil de 
Catalunya, per al vostre servei a la 
ciutadania i encara més, després de 
l'esforç dut a terme durant aquest 
any i mig llarg de pandèmia".

Així doncs, l'Associació de Vo-
luntaris de Protecció Civil de Ba-
dia del Vallès és també copartícip 
d'aquesta distinció. En el cas de 
Badia, l'Associació va fer una gran 
tasca d'ajuda durant la pandèmia, 
col·laborant en la distribució d'ali-
ments i medicaments, entre molts 
altres serveis, i continua treballant 
diàriament per a Badia.

La Creu de Sant Jordi és un dels 
màxims reconeixements que pot 
rebre una persona o entitat per part 
de la Generalitat de Catalunya. La 
distinció es va crear el 1981 amb 
la finalitat de distingir les persones 
naturals o jurídiques que, pels seus 
mèrits, hagin prestat serveis desta-
cats a Catalunya.

Des de l'Ajuntament, celebrem 
aquest merescut guardó en reco-
neixement de les persones volun-
tàries de Protecció Civil que treba-
llen per ajudar la ciutadania de la 
nostra ciutat.

Si vols formar part de l’equip de 
Protecció Civil de Badia, et pots 
posar en contacte amb l'associació 
en el telèfon 605 731 545.
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Badia Respect! Jornada per 
la convivència i el civisme
La jornada Badia Respect va tenir lloc el 13 de novembre, a la plaça 8 
de març, organitzada per l’Ajuntament, conjuntament amb les entitats 
de Badia, com a expressió comunitària a favor de la diversitat, la convi-
vència i el civisme.

A les 10 hores es va iniciar 
l’activitat Pintem les colum-
nes de la plaça 8 de març, 
amb els colors de l’Arc de 
Sant Martí, que simbolitzen 
la llibertat per a totes les per-
sones.

També va tenir lloc un ta-
ller col·laboratiu per crear un 
grafitti amb capses de cartró, 
amb la col·laboració de il’em-
presa EsMediació, que actu-
alment està duent a terme a 
Badia el projecte “Millora la 
convivència a l’espai públic”. 

També es va fer un photocall 
feminista amb la col·laboració 
del Club de Fotografia de Ba-
dia, un taller de xapes i la de-
coració del parterre de l’està-
tua de la dona.

Amb l’actuació de la Batucada 
Arritmia tothom va ballar se-
guint els ritmes divertits que 
marcava el grup de percussió. 

Després de la lectura del ma-
nifest, que defensava que tot-
hom ha de poder viure en 
llibertat i plenitud i la neces-
sitat de respectar l’espai pú-
blic com a lloc de trobada i 
acollida, l’acte va finalitzar 
amb un concert familiar, de la 
mà de  La Coloraines Band.
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El 25 de novembre es commemora el Dia Internacional per a l’Eliminació de la Violència envers les Dones. Coincidint amb 
aquesta data, Badia ha organitzat, durant els mesos de novembre i desembre, una sèrie d’actes de conscienciació, com 
conferències, presentacions i activitats.

La conferència “Lleis relaciona-
des amb la violència de gènere”, 
que va realitzar l'advocada Yo-
landa Franch i que organitzava 
Trenquem el Silenci, es va dur a 
terme el 2 de novembre.

El 19 de novembre, a les 17.30 
hores, a la Biblioteca, va tenir 
lloc la presentació del llibre “Ca-
lladeta no ets més maca”. Aquest 
projecte, creat per la Nuria Pri-
eto, pretén, a través del relat en 
primera persona, mostrar deu 
històries reals i properes de dones 
que han patit violència de gène-
re. A la presentació va participar 
un dels testimonis del llibre.

El 23 de novembre es va fer, 
a la Biblioteca, la presenta-
ció de l'exposició dedicada a la 

Llibertat Ròdenas, pionera de la 
lluita pels drets de la dona. L'ex-
posició va romandre oberta fins 
al 3 de desembre. També del 23 
de novembre fins al 3 de desem-
bre, Trenquem el Silenci va pre-
sentar l'exposició Sabates ver-
melles, a l'Auditori.

El 25 de novembre va haver-hi 
l'acte commemoratiu del Dia 
Internacional per a l'Eliminació 
de la Violència Envers les Do-
nes, a la plaça de la Dona, a par-
tir de les 17 hores. L'alcaldessa, 
Eva Menor, va fer la presentació 
institucional, es va llegir el ma-
nifest de l'acte, es van organitzar 
tallers i es va presentar el projec-
te “Badia reconeix les dones que 
fan història”, per part de Tren-
quem el Silenci. Dones per la 

Igualtat va presentar els cartells 
de la campanya per a la sensibi-
lització sobre el rol de les dones 
i va organitzar una marxa noc-
turna. 

El 26 de novembre, a les 20 ho-
res, a l'Auditori es va fer l'espec-
tacle de dansa “Sabates verme-
lles”, per Danza NS.

El 27 de novembre, a les 18 ho-
res, Trenquem el Silenci va or-
ganitzar un cinefòrum amb 
la projecció de la pel·lícula “3 
Anuncios en las afueras”.

Els actes de desembre van co-
mençar el dia 1, amb la presen-
tació a la Biblioteca del protocol 
local contra les violències mas-
clistes, per part de la Regidoria 
de Feminisme de l'Ajuntament i 
Maria Ferré.

Magranes va organitzar dos ta-
llers per a estudiants d'ESO, 
al Casal de Joves. El 9 de de-
sembre, a les 18 hores, el taller 
“Amor i bon tracte”, per a estu-
diants de 3r d'ESO, i el 13 de 
desembre, a les 18 hores, el ta-
ller “Intel·ligència eròtico-afec-
tiva: Límits, desig i consenti-
ment”, per a estudiants de 2n 
d'ESO.

Badia organitza actes de conscienciació, 
coincidint amb el Dia Internacional per a 
l’Eliminació de la Violència envers les Dones
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Una jornada festiva 
per reivindicar els 
drets dels infants
El 20 de novembre, el Parc de Joan Oliver es va convertir en un gran es-
pai de jocs per acollir la jornada festiva i reivindicativa en commemoració 
de l’aprovació de la Convenció dels Drets Universals dels Infants. 

L'Ajuntament, amb la col-
laboració d'Aldees Infantils 
SOS, l'associació TDAH-TEA 
Badia del Vallès i el Club de Fo-
tografia, va oferir un matí fa-
miliar de jocs, esport, música i 
creació en què van participar un 
gran nombre d'infants de Badia 
i les seves famílies.

Els actes van començar a les 
10.30 hores, quan una cercavila, 
de la mà de Sidral Brass Band, 
va sortir de la plaça Major i va 
recórrer el Mercat Municipal 
per animar les persones a su-
mar-se a la festa.

A les 11 hores es van obrir les 
atraccions i parades del Parc 
de Joan Oliver, que oferien ac-
tivitats com tallers de pintu-
ra, xapes, cabanes i plastilina. 
Els inflables i la tirolina instal-
lada al parc van oferir diversió 
i esport als infants que s'hi van 
apropar. El Club de Fotografia 
també s'hi va sumar al progra-
ma de la festa amb l'exposició 
fotogràfica “Els carrers de Ba-
dia”.

A partir de migdia van tenir 
lloc els actes institucionals de 
la jornada. Quatre nenes de 
6è de Primària de Badia van 

compartir la lectura del Mani-
fest dels Drets dels Infants. A 
continuació, l'alcaldessa, Eva 
Menor, va recordar la necessi-
tat que tothom s'impliqués per 
assegurar que els nens i les ne-
nes puguin desenvolupar totes 
les seves capacitats en llibertat, 

ja que són “el nostre present i 
futur”.

La jornada festiva al Parc de 
Joan Oliver va continuar plena 
d'animació fins a l'hora de di-
nar, que es quan van finalitzar 
les activitats programades.
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Artesania urbana by Badia, incentivar l’obertura de 
botigues-taller reactivant els locals comercials de la ciutat
L’àrea de Comerç de l’Ajuntament, en col·laboració amb la consultora 
BBintervencions, especialitzada en dinamització comercial, ha posat en marxa 
la iniciativa Artesania urbana by Badia, que vol incentivar l’obertura de botigues-
taller i reactivar locals comercials de la ciutat.

L'Ajuntament ofereix 4 locals 
comercials perquè s'hi puguin 
instal·lar negocis relacionats 
amb l'artesania urbana, com 
ara el grafiti, la il·lustració, el 
còmic, la serigrafia o la creació 
amb materials reciclats.

Els 4 locals que formen part 
d'aquesta iniciativa són de ti-
tularitat municipal i tenen una 
superfície de 52 metres qua-
drats (un d'ells també disposa 
d'un soterrani de 24 metres qua-
drats).

Creació oberta al carrer

Mitjançant aquesta iniciati-
va, l'Ajuntament vol que les 

persones creadores puguin 
obrir-se al carrer i mostrar els 
materials que utilitzen i els 
processos de creació dels seus 
productes. D'aquesta mane-
ra, es vol reconvertir els locals 
buits en espais on oferir una 
proposta comercial amb valor 
afegit, tant per a les persones 
creadores com per a la ciutat, 
ja que vincularan Badia amb 
la cultura urbana com a senyal 
d'identitat i motor de trans-
formació.

Artesania urbana by Badia et 
pot interessar si et dediques a 
l'artesania urbana o crees ob-
jectes posant en valor els re-
sidus generats a l'entorn, 

reconvertint-los en productes 
originals i aplicant el model 
d'economia circular.

Pots consultar les bases d'adju-
dicació a http://badiadelvalles.
cat/comerc.

Aquesta iniciativa ha nascut a 
partir de l'estudi “Proposta es-
tratègica, innovadora i expe-
rimental sota el concepte de 
botiga taller per a la reactiva-
ció d'espais comercials buits a 
Badia del Vallès”, realitzat per 
bbintervencions, i que va ser 
encarregat per l'Ajuntament 
i la Diputació de Barcelona 
en el marc del projecte CO-
OP'ART.
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Els comerços de 
Badia es vesteixen 
de Nadal

Gaudeix de la màgia de 
Nadal al Mercat de Badia
Aquest Nadal, fes les teves 
compres al Mercat Municipal 
de Badia i aconsegueix un ví-
deo personalitzat del Rei Mel-
cior per als teus infants. Aplega 
els tiquets de les compres fins 
a l’1 de gener i, quan tinguis 
compres acumulades per més 
de 100 euros, passa per les pa-
rades 137-138 (Olver Mercat) 
o 171-173 (La Droguería Va de 
Rollos), aconsegueix el val, om-
ple les dades i el 5 de gener re-
bràs al teu whatsapp un vídeo 
personalitzat del Rei Melcior, 
adreçat als teus infants. 

Aquesta campanya compta 
amb el patrocini de l’Ajunta-
ment de Badia del Vallès i de 
la Diputació de Barcelona.

Visita del Pare Noel al 
Mercat

El Mercat Municipal també 
rebrà la visita del Pare Noel, 
el divendres 17 i el dissab-
te 18 de desembre, de 10.30 
a 13.30 hores. Vine al Mer-
cat, gaudeix dels millors pro-
ductes i de la màgia de Nadal 
amb tota la família.  

Els establiments comercials i 
de serveis de Badia del Vallès 
ornamenten aquest Nadal els 
seus aparadors amb un element 
decoratiu comú. La propos-
ta decorativa consisteix en un 
conjunt de boles de Nadal re-
tallables de cartolina, que cada 
comerciant farà servir per fer 
una composició lliure a l’apara-
dor. Les boles porten imprès el 
missatge “Aquest Nadal fem co-
merç, fem barri”.

La iniciativa, impulsada per 
l’Ajuntament de Badia del Va-
llès i en col·laboració amb la 

Diputació de Barcelona i l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona, té 
com a objectiu compartir una 
imatge unificada en una època 
de molt moviment als establi-
ments locals, així com posar en 
valor i incrementar la notorietat 
de l’oferta comercial i de serveis 
de proximitat del municipi, una 
oferta variada i de qualitat.

Com a reforç a la decoració dels 
aparadors, l’Ajuntament de Ba-
dia del Vallès ha instal·lat dues 
pancartes amb el missatge de la 
campanya a les dues principals 
entrades del poble.



Desembre del 2021 13
de Badia del Vallès
l'informatiuNadal

Badia reviu aquest any la màgia de Nadal amb una sèrie d’activitats durant desembre i principis de gener, amb la música 
i les tradicions nadalenques com a protagonistes, i que finalitzaran, el 5 de gener amb la Cavalcada de Reis.

Badia viu Nadal amb activitats els 
mesos de desembre i gener

Els actes de celebració de Na-
dal van començar el 3 de de-
sembre, amb el muntatge del 
tradicional pessebre al vestíbul 
de l'Ajuntament, a càrrec de 
l'Associació de Vídues i amb la 
col·laboració de l'alumnat de 
4t d'ESO de l'IES Badia.

El 12 de desembre, l'Agrupa-
ció Musical va oferir un Con-
cert de Nadal, a partir de les 
18 hores, al Centre Antonio 
Machado.

El 18 de desembre, a les 19.30 
hores, la plaça Major de Badia 
viurà una simbombada a càrrec 
de la Cofradía del Padre Jesús 
Nazareno y Nuestra Señora de 
los Dolores de Badia.

Diumenge de la setmana se-
güent, 19 de desembre, hi 
haurà dues actuacions. A les 
12.30 hores, la Coral Infantil 
l'Espiga i la Coral La Ginesta 
oferiran el seu Concert de Na-
dal a l'església Mare de Déu 
de la Mercè. A la tarda, a par-
tir de les 18 hores, a l'Auditori 

Municipal se sentiran les veus 
del cor de la Cofradía.

Els actes de desembre finalitza-
ran el dia 21, de les 17 a les 19 
hores, a la plaça Major, amb 
un taller de tions.

Els dies 3 i 4 de gener, en ho-
rari de matí (de 10 a 13 hores) 
i tarda (de 16 a 19 hores), al 
Pavelló de les Escoles Jota i La 
Sardana, s'oferiran tallers per 
a famílies amb diverses temà-
tiques, com xocolata, arenart, 
fanalets, jocs gegants i decora-
ció de l'arbre de Nadal. 

De 16 a 18 hores, les famílies 
podran lliurar la carta al Patge 
Reial dins d'una bola de Na-
dal.

Torna la Cavalcada de Reis

Les activitats de Nadal finalit-
zaran el 5 de gener, amb la Ca-
valcada de Reis. A les 18 ho-
res, iniciarà el seu recorregut, 
al centre Antonio Machado, i 
continuarà per av. de la Costa 

Blava, av. de la Costa Brava, 
av. de la Mediterrània, Via de 
la Plata, carrer de l'Algarve, 
carrer de Porto, carrer dels In-
fants, Via de la Plata, av. del 
Cantàbric, carrer de Saragossa, 
av. de Burgos i plaça Major.

A les 20 hores tindrà lloc la re-
buda dels Reis Mags per part 
de l'alcaldessa, Eva Menor, al 
balcó de l'Ajuntament, amb 
castell de focs. Finalment, a 
partir de les 20.15, es podran 
lliurar les cartes als Reis Mags, 
a la plaça Major.

Totes aquestes activitats que-
den condicionades a les me-
sures que estableixi el Proci-
cat, en funció de l'evolució de 
la Covid-19. L'Ajuntament es 
reserva el dret a modificar el 
programa per causes que així 
ho requereixin. Si hi hagués 
canvis en la programació, in-
formaríem per les xarxes mu-
nicipals.

Aquest any, viu la màgia de 
Nadal a Badia!
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Ratificació per unanimitat del Mapa 
de l’Amiant i congelació de l’IBI
El ple municipal del mes d'octubre va 
ratificar per unanimitat el Mapa de 
l'Amiant dels edificis residencials de 
Badia del Vallès, un pas per demanar 
la subvenció per a la retirada d'aquest 
material a l'Agència de Residus de Ca-
talunya. El ple també va aprovar les 
ordenances fiscals per a l'any 2022, 
amb la congelació de l'IBI, i la relació 
de llocs de treball de l'Ajuntament. 
Ha estat el primer ple presencial des-
prés de la pandèmia de Covid-19.

Van excusar la seva presència el regidor 
socialista Antonio García i la regidora de 
Totes Fem Badia Pilar Paz. Es va retirar 
de l'ordre del dia el punt 8, i la sessió va 
començar amb l'aprovació per assenti-
ment de l'acta del ple anterior.

Aprovació del Mapa de l'Amiant

El següent punt de l'ordre del dia era 
l'aprovació del Mapa de l'Amiant dels 
edificis residencials de Badia del Vallès, 
amb la proposta de calendari i cronogra-
ma de les fases d'execució, així com la sol-
licitud de recursos a l'Agència de Residus 
de Catalunya per poder dur a terme la re-
tirada d'aquest material.

L'alcaldessa Eva Menor va donar la pa-
raula al president de l'Associació de Ve-
ïns i integrant de la Comissió de l'Ami-
ant, Juan José Díaz, que va explicar el 
treball fet per la Comissió des de l'any 
2015. A la seva intervenció, va destacar 
que “avui és un dia important per a Ba-
dia” i va reconèixer la implicació de Llu-
ís Mallart i de la seva empresa, ACM 
2020, que és la que ha redactat el Mapa 
de l'Amiant i que va dedicar més de 
1.200 hores i només va facturar les pro-
ves de presència d'amiant, que van tenir 
un cost de 15.000 euros. Juan José Díaz 
també va agrair la col·laboració dels ve-
ïns i veïnes que van obrir les portes dels 
seus habitatges i de tots els grups polítics 
de l'Ajuntament.

A continuació, el regidor d'ERC, Rober-
to Castillo, va indicar que “les lluites so-
cials poden aconseguir resultats”, va des-
tacar el compromís del president de la 
Generalitat, Pere Aragonès, amb el muni-
cipi i el treball realitzat per l'Ajuntament, 
l'oposició, la Comissió de l'Amiant i els 
veïns i les veïnes de Badia.

La regidora de Ciutadans Amalia Frutos 
va subratllar que “hem estat capaços d'en-
tendre'ns i fer de l'amiant un problema 
de ciutat”. Frutos va posar en valor que 
“a la Comissió no hem estat polítics, sinó 
veïns lluitant per un bé comú; tothom 
hem aportat i és un èxit per als veïns”.

Per Totes Fem Badia va intervenir Nerea 
García, que va destacar les hores de tre-
ball i la constància necessàries per avançar 
en la retirada de l'amiant i es va referir a 
“la manca inicial de suport institucional”.

El regidor socialista Rafael Moya també 
va subratllar que “és un dia important per 
a la ciutat, ja que l'òrgan màxim de repre-
sentació dels veïns i les veïnes de Badia, 
que és el ple municipal, ratifica el Mapa 
de l'Amiant, que és el nostre full de ruta 
per a l'erradicació d'aquest material”.

El regidor va voler recordar l'esforç dut a 
terme pel consistori que des de fa anys ha 
estat retirant l'amiant de les escoles i que 
va redactar els protocols per a la retirada 
de l'amiant de la via pública. A continua-
ció, va agrair el suport de la resta de forces 
polítiques i la col·laboració de la ciutada-
nia i de l'Associació de Veïns.

L'alcaldessa, Eva Menor, va valorar la fei-
na feta per Badia del Vallès durant 40 anys 
per millorar el municipi i va dedicar unes 
paraules d'agraïment a Lluís Mallart i el 
seu equip: “El vostre compromís ha anat 
molt més enllà d'allò que podíem esperar i 
tot el que heu fet per nosaltres no té preu”. 
Eva Menor també va agrair al govern de 
la Generalitat el seu compromís polític i 
a l'Agència de Residus de Catalunya que 
aportin els recursos perquè la retirada de 
l'amiant sigui una realitat. Finalment, va 
voler destacar la “feina silenciosa” realitza-
da pel personal tècnic de l'Ajuntament.

El Mapa de l'Amiant va ser aprovat per 
unanimitat entre els aplaudiments dels re-
presentants de la Comissió de l'Amiant i els 
veïns que havien assistit a la Sala de Plens 
per viure en persona aquest moment.

Congelació de l'IBI per a l'any 2022

La regidora socialista Montserrat Jimé-
nez va presentar la proposta d'ordenan-
ces fiscals per a l'any 2022 que, segons va 
explicar, “continua amb el criteri de no 

incrementar en excés la pressió fiscal degut 
al moment que estem vivint”. En aquest 
sentit, es va referir a l'Impost de Béns Im-
mobles (IBI) que, segons va dir, “és la fi-
gura impositiva que aporta més ingressos 
a aquesta administració”. Montserrat Ji-
ménez va explicar que s'havien plantejat 
incrementar l'impost al 0,90 per a l'any 
vinent i, “després d'analitzar-lo, l'hem dei-
xat igual que l'any passat, al 0,84%, per la 
situació de crisi econòmica”.

Entre els canvis a les ordenances, va indi-
car que hi havia adequacions a la norma-
tiva i altres que eren modificacions de les 
anteriors, amb l'aplicació de criteris
socials per persones grans, famílies mono-
parentals i persones a l'atur.

La regidora també va agrair la col-
laboració del Govern central per la previ-
sió de dotar de més recursos les adminis-
tracions locals i va dir que “ens agradaria 
que la Generalitat tingués la mateixa sen-
sibilitat”.

El regidor Roberto Castillo va respon-
dre que l'Estat mantenia un deute amb 
la Generalitat de més de 3.000 milions 
d'euros i va demanar que totes les admi-
nistracions col·laboressin.

La regidora Amalia Frutos va indicar que 
Ciutadans havia proposat congelar l'IBI i 
que se li havia dit que no era possible.

El regidor de Totes Fem Badia José Manu-
el López Deiros va definir les ordenances de 
“continuistes” i va demanar que es lliuressin 
amb més temps per a poder-les treballar.

L'alcaldessa va mostrar la seva sorpresa 
per l'argument de demanar més com-
petències i criticar que no s'aportin re-
cursos, ja que, durant la pandèmia, la 
Generalitat ha rebut molts milions extra-
ordinaris i “aquí no ha arribat res”.

Finalment, Montserrat Jiménez va convidar 
al fet que els grups suggerissin les seves mo-
dificacions sense esperar a rebre les ordenan-
ces fiscals que prepara l'equip de Govern.

El punt es va aprovar amb el vot favorable 
del grup socialista i del regidor d'ERC.

El següent punt era sotmetre a votació 
una modificació de crèdit de 5.500 euros 

per transferència i que no altera la quantia 
del pressupost. Es va aprovar amb el vot a 
favor del grup socialista i l'abstenció de la 
resta de formacions.

Relació de llocs de treball de l'Ajuntament

A continuació es va presentar l'organi-
grama i la relació de llocs de treball de 
l'Ajuntament. La regidora Montserrat Ji-
ménez va explicar que s'havia fet atenent 
al criteri d'inversió mínima suficient, bus-
cant la màxima eficàcia i eficiència i amb 
la intenció de fer una valoració objectiva 
dels diferents llocs de treball, que s'aplica-
rà a partir de l'1 de gener de 2022.

Roberto Castillo va preguntar sobre la fei-
na desenvolupada per la consultora Nut-
co, de la qual havia rebut comentaris de 
què no havia estat a l'altura.

Amalia Frutos va agrair el treball positiu 
realitzat pels sindicats i es va mostrar sor-
presa per alguna de les argumentacions 
aplicades a la valoració.

L'alcaldessa va explicar que l'equip de 
Govern tampoc estava satisfet amb la fei-
na de la consultora, que la valoració s'ha-
via vist perjudicada pel fet de realitzar-la 
en un context de pandèmia, i va agrair la 
dedicació de l'equip de l'Ajuntament que 
havia participat en la seva elaboració.  

El punt es va aprovar amb el vot favorable 
de l'equip de Govern i l'abstenció de la 
resta de grups.

Mapa de l'oferta formativa de Catalunya

El següent punt volia impulsar i millorar 
el sistema de formació professional a Ca-
talunya, destinant els recursos necessaris 
per establir plans i programes de formació 
professional i elaborant un mapa de ne-
cessitats formatives al territori.

El regidor socialista Iván Sanz va criticar 
que el govern de la Generalitat “arriba tard 
i malament” i es va referir al fet que “més de 
2.000 joves han viscut amb angoixa sense 
saber si podrien seguir els cursos que havien 
triat”. Sanz va agrair al grup de Ciutadans 
les seves aportacions a la proposta.

Roberto García va criticar que les dades que 
apareixien a la proposta estaven desfasades.

El regidor Juan José Barcala, de Ciutadans, 
va indicar que la Formació Professional, i 
concretament la dual, és un àmbit estratègic 
per a la societat i va destacar la importància 
dels programes de segona oportunitat.

La regidora de Totes Fem Badia Ana 

Luque va valorar positivament aquesta 
proposta d'acord i va criticar que la For-
mació Professional s'ha anat aprimant, fet 
que comporta la desaparició d'oficis. La 
proposta es va aprovar per unanimitat.  

Conveni amb l'associació Tumenge Calí

Seguidament, es va sotmetre a aprovació el 
conveni amb l'Associació Tumenge Calí, 
per a la cessió de l'ús de l'espai del mòdul 
annex al recinte del Casal dels Infants.

El regidor socialista Josep Martínez va 
destacar que l'associació és un referent 
d'integració no només a Badia, sinó a tot 
Catalunya, i va subratllar la seva labor so-
cial durant el període de confinament.

El punt es va aprovar per unanimitat.

Precs i preguntes

El regidor Roberto Castillo va obrir el 
torn de precs i preguntes volent saber 
quins són els criteris que estableix l'Ajun-
tament per permetre les diferents activi-
tats comercials als locals de Badia.

Amalia Frutos va preguntar sobre les zo-
nes reservades d'aparcament al municipi.

Ana Luque es va interessar per una peti-
ció d'informació de l'Oficina Antifrau en 
relació amb una treballadora de l'Ajunta-
ment i va preguntar si tindria conseqüèn-
cies legals per al consistori i si se sabia 
d'on provenia la denúncia.

Respecte als locals, la regidora socialista 
Encarna Rodrigo va explicar que s'apli-
quen els principis bàsics de llibertat de 
mercat i de mínima intervenció de les ad-
ministracions, però va recordar que Badia 
és atípica perquè els locals són de titularitat 
pública i que s'ha consensuat amb l'Asso-
ciació de Comerciants limitar segons quins 
negocis en funció de la presència que ja te-
nen al municipi. Respecte als aparcaments, 
va indicar que no podia confirmar si esta-
ven actualitzats i que ho estudiarien.

Finalment, Montserrat Jiménez va expli-
car que la denúncia feia referència a més 
d'un cas, que l'Ajuntament ha traslladat 
la informació requerida i que considerava 
que no tindria conseqüències, però que cal 
esperar la resposta de l'Oficina. Per con-
cloure, va dir que no disposava d'informa-
ció sobre qui havia presentat la denúncia. 
Acabat el torn de preguntes, es va tancar la 
sessió i els regidors i les regidores de l'Ajun-
tament van departir amb les persones re-
presentants de la Comissió de l'Amiant, fe-
licitant-se per la ratificació per unanimitat 
del Mapa de l'Amiant.
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Aprovació del pressupost més 
expansiu de la història de Badia, 
sense incrementar la pressió fiscal
El ple municipal del mes de no-
vembre, celebrat el dia 24 a la Sala 
de Plens, va aprovar el pressupost 
per a l’any 2022, que arriba gai-
rebé als 13 milions d’euros, supe-
rior, en més de 525.000 euros, al 
de l’any anterior, sense que s’hagi 
produït un increment de la pressió 
fiscal a la ciutadania.

El ple es va iniciar amb l’aprovació, 
per assentiment, de les dues actes dels 
plens anteriors. El regidor Antonio 
García va excusar la seva presència.

Moció contra la violència masclista

El primer punt del dia era la moció 
per evitar la violència masclista. Es va 
parlar dels diferents tipus de violèn-
cia contra les dones, com l’obstètrica, 
la vicària i la digital. També es va su-
bratllar el suport i l’empatia cap a les 
persones sobrevivents a aquestes vio-
lències i cap al seu entorn. La moció 
va acabar afirmant que hi ha un gran 
repte, que és actuar de manera estruc-
tural i preventiva, en tots els àmbits i 
estimar en igualtat. 

El regidor d’ERC, Roberto Castillo, 
indicar que aquest tipus de violència 
és una realitat persistent, fruit d’un 
sistema patriarcal que situa els homes 
per sobre de les dones.

El regidor de Ciutadans, Juan José Bar-
cala, va demanar una societat més segu-
ra i justa per a les dones, per arribar a 
la consecució real de la igualtat efectiva. 
 
La regidora Nerea García, de Totes 
Fem Badia, va transmetre la seva tris-
tor per haver de fer aquestes mocions 
any rere any, va destacar que algunes 
d’aquestes violències estan molt invi-
sibilitzades i va insistir en el fet que 
cal continuar legislant i posant tots 
els mitjans necessaris. 

La regidora socialista María José Gra-
nados va quantificar el nombre de 

dones assassinades des de 2002, 167 
i va denunciar un augment de la vio-
lència contra les dones en els darrers 
anys. La regidora va demanar aconse-
guir la igualtat real i efectiva i la re-
ivindicació de polítiques feministes. 

L’alcaldessa de Badia, Eva Menor, va 
concloure assegurant que, tot i els co-
mentaris que volen desvirtuar les da-
des, les víctimes són dones i els assas-
sins, homes.

La moció es va aprovar per unani-
mitat. 

A continuació es van sotmetre a vo-
tació dues modificacions de crèdits, 
una per a la teleassistència i una altra, 
de personal. El grup socialista va vo-
tar a favor i la resta de grups s’hi van 
abstenir. 

Aprovació del pressupost més expansiu 
de la història de Badia

El següent punt del dia era sotme-
tre a votació el pressupost per a l’any 
2022, situat en 12.923.603.77 euros. 

El regidor socialista Rafael Moya va 
dir que “s’incrementa en més de mig 
milió d’euros respecte al pressupost 
anterior, sense incrementar impos-
tos”. El regidor va explicar que aquest 
increment era possible per l’incre-
ment de participació dels municipis 
als impostos de l’Estat i l’augment de 
subvencions d’altres administracions. 

Rafael Moya va explicar que la des-
pesa s’incrementarà principalment en 
dues partides; en personal, per la va-
loració de llocs de treball, i en parti-
des per dur a terme programes i ser-
veis per a la ciutadania de Badia. 

En aquest sentit, va destacar les obres 
de reforma de les piscines d’estiu, 
amb 2.432.000 euros, la substitu-
ció dels quadres elèctrics i de baixa 
tensió del Poliesportiu, per 183.000 

euros; una nova caldera de gas i ai-
gua calenta sanitària al Poliesportiu, 
per 123.000 euros; la reforma del Ca-
sal d’Avis, per 227.000 euros; la se-
gona fase de l’escola de Música, per 
300.000 euros; millores en el Com-
plex Esportiu, com la substitució 
de la coberta, control energètic, per 
440.000 euros; la substitució de la 
coberta del Mercat i la instal·lació de 
plaques fotovoltaiques, per 270.000 
euros, entre altres. 

També va destacar intervencions de 
millora de la via pública, dotades 
amb 221.000 euros i el carril bici as-
faltat i el pont de connexió amb Cer-
danyola i millora del parc de les Illes 
Balears, amb 1.022.791 euros. 

El regidor va concloure que les sub-
vencions que es transformaran en in-
versions per a la ciutadania mobilit-
zaran un total de 21.767.000 euros. 

Rafael Moya va anunciar que s’in-
crementarà el conveni amb Protec-
ció Civil un 25% i se cedirà a l’Asso-
ciació un millor espai perquè puguin 
oferir el seu servei de la millor ma-
nera.

A continuació, la regidora Montser-
rat Jiménez es va centrar en la gestió 
i desenvolupament de l’equip humà 
de l’Ajuntament, per “ajudar a cre-
ar un Ajuntament àgil i proper”. La 
regidora va destacar els processos de 
selecció que s’han fet i que continua-
ran l’any vinent i el foment de la for-
mació per disposar de “persones més 
qualificades i motivades i en constant 
evolució personal”. En aquest sentit, 
va afirmar que “les persones són la 
nostra oportunitat més gran; no són 
una despesa, sinó un actiu en què cal 
invertir, ja que són el cor del nostre 
Ajuntament”. 

La regidora Encarna Rodrigo va des-
tacar l’augment de les partides de-
dicades a via pública, a l’eficiència 

energètica de les instal·lacions i a la 
utilització d’energies renovables.

El regidor Josep Martínez va interve-
nir per parlar sobre acció comunità-
ria inclusiva per posar en valor tot el 
treball tècnic realitzat per atendre les 
persones i assegurar que “ningú no es 
quedi enrere”. Es Esports, va destacar 
la reforma de les dues infraestructu-
res, va anunciar l’arribada del servei 
wifi al fitness i la reactivació de la 
Cursa de Badia, la Festa Major, Sant 
Jordi i Carnaval, amb la col·laboració 
de les entitats. També va anunciar 
que hi haurà una programació estable 
a L’Auditori per als infants. 

Respecte a les persones grans, va 
destacar el reforç en teleassistència 
i assistència i la reforma del Casal 
d’Avis, amb la licitació per a la di-
namització d’aquest espai, ampliant 
l’horari de servei en coordinació i di-
àleg amb la junta. També va anunci-
ar el pla d’igualtat. 

El regidor Iván Sanz es va centrar en 
les polítiques d’ocupació, per apropar 
les ofertes a la ciutadania i l’augment 
del pla de millores educatives, beques 
menjador per a les escoles bressol i 
activitats per petita infància i joven-
tut i nous convenis d’esport i de de-
fensa personal per a dones. 

El regidor Roberto Castillo va desta-
car la predisposició de l’equip de Go-
vern per explicar les modificacions i 
que hagin escoltat les propostes de les 
altres formacions polítiques. 

La regidora de Ciutadans Amalia 
Frutos va criticar la manca de perso-
nal de l’Ajuntament a peu de carrer 
per al manteniment de la via pública. 

La regidora de Totes Fem Badia Ana 
Luque va criticar la manca de partici-
pació de la societat en l’elaboració del 
pressupost, fet que allunya la institu-
ció de la ciutadania. També va criti-
car les partides dedicades a càrrecs de 
confiança, que va considerar “excessi-
ves per a les nostres possibilitats”. 

L’alcaldessa va agrair les intervenci-
ons constructives dels diferents grups 
polítics. Va definir els pressupostos 
com a “bons, ja que són els més ex-
pansius sense incrementar la pressió 
fiscal” i va destacar la col·laboració 
de les diverses administracions, com 

el Govern d’Espanya i la Diputació 
per obtenir recursos addicionals per a 
aquest Ajuntament i va posar en va-
lor el treball silenciós que s’ha fet du-
rant els darrers dos anys per a la co-
ordinació de molts projectes que es 
materialitzaran el 2022. 

El pressupost de l’any 2022 es va 
aprovar amb el vot favorable del 
grup Socialista, l’abstenció d’ERC i 
Ciutadans i el vot en contra de Totes 
Fem Badia. 

Aprovació de la moció d’ERC per 
arribar al 55% de reciclatge de re-
sidus l’any 2025

A continuació es va debatre la moció 
del grup d’ERC per arribar al 55% de 
reciclatge de residus en l’any 2025, 
amb mitjans tècnics propis. 
El punt es va aprovar per unanimitat. 

El següent punt era una moció pre-
sentada per Ciutadans per elaborar 
un informe tècnic sobre l’estat de la 
via pública i el mobiliari urbà i per 
incloure en la planificació pressupos-
tària les partides necessàries. 

Amalia Frutos es va referir al males-
tar existent per la situació de les vore-
res, fanals i barreres arquitectòniques, 
i va dir que “mantenir el bon estat de 
conservació d’aquests elements no és 
una opció sinó una obligació”. 

L’alcaldessa va dir que no s’havia reco-
llit cap dels plantejaments de l’equip 
de Govern i, per això, va anunciar el 
vot del seu grup en contra. 

La moció es va rebutjar amb el vot en 
contra del grup Socialista i el vot a fa-
vor d’ERC, Totes Fem Badia i Ciu-
tadans. 

Finalment, en el bloc de precs i pre-
guntes, la regidora Amalia Frutos va 
demanar explicacions per les fotos 
publicades dels locals comercials per 
a la instal·lació de botigues-taller que, 
segons va dir, “evidenciaven el seu 
mal estat”.

La regidora Encarna Rodrigo va res-
pondre que l’Ajuntament havia pri-
oritzat les intervencions en locals co-
mercials ordinaris i que es va valorar 
deixar-los tal com estaven, subjectes 
a què les persones adjudicatàries els 
condicionarien. 
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Partits polítics

 
Grup Municipal del PSC 

2022: AÑO DE TRANSFORMACIÓN Y RECUPERACIÓN JUSTA EN BADIA

En pocos meses se cumplen dos años de la aparición de la pandemia de la COVID-19 
que ha alterado nuestra normalidad y nos ha obligado a adaptarnos a una situación 
completamente inesperada. Este año 2021 ha sido el año de las vacunas y el del inicio 
de la nueva normalidad, una normalidad que nos ha permitido impulsar la tramitación 
de los proyectos de obra pública, que tuvimos que retrasar por la pandemia. Este 2022 
se va a caracterizar como el año de la recuperación y la transformación de nuestra ciu-
dad para conseguir que avance hacia el futuro.

Desde el gobierno municipal socialista somos conscientes de los efectos negativos 
de la pandemia, por ello, hemos congelado el IBI del próximo año en Badia, para 
ayudar a las familias en este proceso de recuperación, una recuperación que debe ser 
justa, que no deje a nadie atrás. Y lo hemos podido hacer gracias a todas las medi-
das de apoyo a la administración local del gobierno del presidente Pedro Sánchez, 
económicas y normativas y también gracias a la contribución imprescindible de la 
Diputación de Barcelona. Ejemplos de que cuando los y las socialistas gobiernan en 
las instituciones, se da respuesta inmediata, útil y eficaz a los problemas reales de la 
ciudadanía. 

El pasado mes de noviembre aprobamos el presupuesto municipal para el año 2022, 
el presupuesto más expansivo de la historia de la ciudad y que nos permitirá hacer 
frente a este reto de recuperación y de transformación de Badia del Vallès, un presupu-
esto socialista, feminista, ecologista y con rostro humano. 

Con actuaciones en la vía pública y en equipamientos municipales: el entorno del 
mercado, la reforma del casal de las personas mayores, la reforma de las dos instalaci-
ones deportivas, mejoras en las aceras, en el alumbrado y en los parques, en diferentes 
puntos de la ciudad, en la calle Ibiza, en Vía de la Plata, la avenida Mediterráneo o en 
la calle Cantábrico. 

Queremos que el 2022 sea también el año de la seguridad y de la convivencia entre 
vecinos y vecinas. Queremos una ciudad segura y para ello vamos a instalar cámaras 
de videovigilancia que ayudaran a la labor policial, una policía que queremos reforzar 
y mejorar.

Cuidando de nuestros mayores, uno de los colectivos más vulnerables y que han su-
frido más en esta pandemia, por ello, en el 2022 aumentaremos la teleasistencia y el 
servicio de atención domiciliaria. 

Mejorando las oportunidades de nuestros jóvenes. La orientación laboral entre los jó-
venes es un problema estructural y nacional, el paro entre los jóvenes es un reto al que 
hacer frente y por ello, destinaremos un conjunto de proyectos que tratan la orien-
tación laboral a través de cursos ocupacionales en mercados emergentes.

Nos despedimos del 2021 con una muy buena noticia, un logro conseguido, el com-
promiso de la Generalitat para la retirada del amianto y con el convencimiento de que 
el 2022 será sin duda el año de la recuperación y la transformación de nuestra ciudad. 

La Badia del 2022 se caracterizará por las obras en la vía pública, por la retirada del 
amianto en todas y cada una de las comunidades de vecinos y vecinas. 

Empieza el movimiento, cumpliendo con nuestro lema de campaña, “Badia Avanza”.
¡Por una recuperación justa! ¡Por una transformación de nuestra ciudad! ¡Badia Avan-

za!
En nombre de los y las socialistas de Badia os deseamos un ¡Feliz 2022!

 
Totes Fem Badia

REMODELACIÓ DEL “POLI VELL”: DEIXADESA DEL GOVERN MUNICIPAL

La setmana passada van començar les obres de remodelació de les instal·lacions espor-
tives, el conegut com el “Poli viejo”. Es tracta d’una obra redactada, executada i fi-
nançada en la seva quasi totalitat per l’Àrea Metropolitana de Barcelona (AMB). El 
lamentable estat al qual havien arribat aquestes instal·lacions i els seus voltants feia im-
prescindible una intervenció per recuperar una part d’allò que una vegada va ser el Po-
liesportiu de Badia. 

Ara bé, les instal·lacions esportives no han arribat a aquest estat com a causa d’una 
catàstrofe natural; les instal·lacions, com moltes d’altres, com el Casal de Joves o les es-
coles Antonio Machado i l’Empordà es troben en un lamentable estat de conservació a 
conseqüència d’una política i gestió nefasta del PSC durant molts anys al govern mu-
nicipal. Sí, des de Totes fem Badia assenyalem com a únic responsable els qui havent 
governat la nostra ciutat van impulsar un Pla d’Ordenament Urbà que significava tras-
lladar les instal·lacions esportives, alhora que duplicar-les, cosa que feia més car el seu 
manteniment i conservació. Aquí va començar el declivi del poliesportiu “vell” fins als 
nostres dies: manca d’inversions, manteniment escàs, manca de personal, etc. El resul-
tat final: un desastre. I de retruc, unes instal·lacions municipals que es van fer tot just 
al centre de la ciutat, que van impossibilitar la creació de locals per a la venda i repara-
cions de vehicles i d’altres serveis que haguessin generat treball, serveis i recursos per al 
municipi.

La gent de Totes fem Badia, aleshores a altres organitzacions com l’AEB o ICV-EUiA, 
ja vam rebutjar aquell projecte. Vam anunciar el desastre a causa de la manca de recur-
sos i malauradament el temps ens ha donat la raó. Ara es repeteix el patró de manca 
de manteniment i una gestió correcta amb inversions encertades a les IEM del carrer 
via de la Plata. Només cal veure l’estat dels vestuaris, els problemes amb l’aigua calen-
ta, problemes estructurals amb àrees de la piscina coberta, dificultat per controlar les 
plagues, humitats, i altres. Vaja, que d’aquí a un temps ens veurem amb la necessitat de 
fer una forta inversió en les noves instal·lacions com ara hem hagut de fer al “Poli Vell”.

Una intervenció de 2.432.030,53 € de les quals l’AMB invertirà al voltant de 2 
milions d’euros i la resta sortirà d’un préstec al qual haurà de fer front l’ajuntament. 
Aquests dos milions i els altres, surten dels recursos públics sufragats amb els impos-
tos de la ciutadania. Ara només ens queda que pensar que haguéssim pogut fer amb 
aquests 2 milions si els haguéssim invertit en altres zones i àrees de Badia com el Parc 
de les Illes Balears, el Parc de la Mediterrània, el de la República, en la creació de car-
rils bicis o d’una passarel·la cap als horts per sobre de la C-58. És a dir, l’AMB deixarà 
d’invertir en moltíssimes altres coses que farien de Badia un municipi millor. I només 
hi ha un responsable de tanta deixadesa: el PSC que governa la ciutat. Per això ens cri-
da l’atenció el fet que membres de l’equip de govern vulguin fer veure que el fet de re-
modelar per part del poliesportiu és un èxit quan es tracta d’un autèntic fracàs. El PSC 
amb la seva majoria absoluta esborra qualsevol mena de debat sa i necessari perquè un 
municipi vagi endavant. I en aquest cas, en comptes de demanar disculpes a la ciuta-
dania per malbaratar diners públics a conseqüència de la seva nefasta gestió, volen fer 
passar per èxit el que és una conseqüència de la seva deixadesa. Des de Totes fem Badia 
exposem el que són fets contrastables i no els comprem aquest relat falsejat. Seguirem 
denunciant el resultat de les seves polítiques i gestions nefastes, ja que com deia Miquel 
Marti i Pol “Tot està per fer i tot és possible”.

Bones festes i feliç 2022 per a tothom!

Opinió dels grups municipals
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Ciudadanos

PENSAR EN EL FUTURO... SIN OLVIDAR EL PRESENTE

Está muy bien mirar hacia el futuro de nuestro municipio, pero NO podemos o mejor 
dicho NO debemos dejar de lado los problemas cotidianos, esos que hacen la vida me-
nos placentera, amena o segura a nuestr@s vecin@s.

Cualquiera que salga a pasear por Badia verá agujeros, socavones o falta de adoquines 
en nuestras calles, un peligro para cualquier ciudadano. 

No es una opción arreglarlo, es una obligación.
El mantenimiento en general deja mucho que desear, podemos mejorar y ese es nues-

tro objetivo, seguiremos insistiendo para que nuestras calles sean seguras.
Tenemos goteras mil en diferentes edificios, si no hay mantenimiento el deterioro 

será cada vez mayor y más elevado el coste para repararlo. 
Tanto que insistimos e intentamos apoyar el comercio en nuestro municipio, NO 

podemos tener locales en estado LAMENTABLE... luego nos extrañamos de tener lo-
cales vacíos.

Tenemos un municipio que no llega a un km cuadrado, más de 150 personas traba-
jando en nuestro consistorio, creemos que es posible mejorar y mucho nuestro munici-
pio. Muchas veces no se trata de más presupuesto (que estaría genial), se trata de buena 
gestión.

Nuestro agradecimiento a la Comisión del Amianto, por su perseverancia, por creer 
que era posible la retirada del amianto a coste 0 para el vecino. Después de tantos años 
de trabajo, de tantas trabas, se demuestra que cuando la gente se une por una causa jus-
ta se suele llegar a buen puerto.

Gracias a Lluís Mallart y su equipo, sin ellos hoy la retirada del amianto seguiría si-
endo un sueño.

Y sobre todo, gracias a nuestr@s vecin@s que abrieron sus puertas para realizar el es-
tudio.

Gracias a la unión de tod@s tendremos una Badia libre de amianto.

 
ERC

EL PRESSUPOST PER A L’ANY 2022

El passat mes de novembre es va aprovar el pressupost pel 2022, amb els vots favora-
bles del PSC, el vot en contra de TFB, l’abstenció de Ciudadans i la nostra. Ja que, 
aquest any la nostra formació va decidir abstenir-se.

Es van valorar i considerar totes les propostes del pressupost per l’any 2022, i mal-
grat  que el PSC té majoria absoluta, el pressupost per al 2022 tenia més punts posi-
tius que no negatius, motiu principal de la nostra abstenció.

Unes dades, el nostre municipi té un pressupost de 12,9 milions per l’any 2022, 
dels quals 6 milions són per Cap.1, despeses de personal, i 5,4 milions per despeses 
de béns i serveis.

La resta del pressupost, 1,5 milions és per fer front a les diferents actuacions o in-
versions al municipi.

I com es pot veure els diners que queden del pressupost, és petit o mínim i insufici-
ent per donar resposta a les diferents necessitats i carències que té el nostre municipi, 
que són moltes.

Degut principalment a aquestes carències pressupostàries que té el nostre munici-
pi i una gestió errònia dels diners públics que es reben via impostos, que ens veien 
en la necessitat de rebre diners de manera constant via subvencions de les diferents 
administracions supramunicipals existents (Generalitat, AMB, DIBA i Consell Co-
marcal), administracions que tenen un pes important en el nostre municipi, ja que, 
sense elles, Badia fa temps estaria en pitjors condicions i més degradada del que ja 
està, degut a l’errònia i greu gestió del PSC des de la nostra independència de Barbe-
rà i Cerdanyola.  

Malgrat tot això o tot el que he explicat fins ara, el pressupost per l’any 2022 és 
una mica més responsable que els pressupostos anteriors. Recull una sèrie de millores 
i inversions que el municipi tant necessita. A més a més, l’equip de Govern ha sigut 
molt més seriós i responsable a l’hora de debatre les seves propostes i de recollir i de-
batre les propostes de l’oposició per aquests pressupostos, encara que no van recollir 
cap proposta de l’oposició i que tan sols es van comprometre a estudiar o avaluar la 
possibilitat de portar-les a terme.

D’aquests pressupostos per al 2022 hauríem de destacar, en primer lloc, i gràcies a 
la feina i la constància dels sindicats de l’Ajuntament, l’increment del Cap.1, incre-
ment que recull les millores i valoracions salarials que les treballadores i treballadors 
del nostre ajuntament fa molt de temps que porten reivindicant a l’equip de Govern.

I encara que per al 2022 hi haurà inversions en millores en via pública, aquestes 
com sempre seran insuficients degut principalment a la deixadesa de l’equip de Go-
vern en aquesta àrea durant molt de temps i la degradació resultant que tenim en via 
pública en tot el municipi.

De fet, en aquest ple de novembre de 2021, el PSC va votar en contra d’una inici-
ativa per desenvolupar un Pla especial de condicionament de les voreres i mobiliari 
urbà per al nostre municipi, que tan sols demanava avaluar l’estat de les nostres vore-
res i fer un pla de millora integral de tot el municipi, no tan sols actuacions puntuals.

Opinió dels grups municipals
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Desembre ple d’activitats al Casal d’Avis
El Casal d’Avis ha programat un munt d’activitats aquest mes de desembre, adreçades als àmbits de salut i benestar, 
cultura i lleure, i a millorar la xarxa social de les persones grans de Badia.

El Casal de Joves ha programat una sèrie d’activitats durant aquest mes 
de desembre, com projeccions de pel·lícules i tallers, entre les quals des-
taca la festa d’hivern que tindrà lloc el 22 de desembre.

En l’àmbit de salut i benes-
tar i treball del cos, el Casal 
ofereix un taller de conscièn-
cia corporal i emocional, diri-
git a empoderar i potenciar la 
seguretat física i emocional de 
les persones grans mitjançant 
una dansa energètica i diver-
tida. Aquest taller es fa els di-
marts, de 9.30 a 11.30 hores. 
També continuen les passeja-
des. Aquest mes de desembre 
es farà el dia 17, de 10.30 a 
12 hores i sortirà del Parc de 
Joan Oliver.

En cultura i lleure i treball 
de la ment, el Casal proposa 
tres tallers: de risoteràpia (di-
jous, de 17.30 a 19 hores), de 

El Casal de Joves t’ofereix 
activitats durant el 
mes de desembre

ganxet i punt (dimecres, a les 
10.30 hores), i de memòria 
(dimecres, de 16 a 19 hores).

Finalment, en l’àmbit de xar-
xa social i treball de les rela-
cions, s’ha realitzat la xerra-
da Consells de seguretat a les 
compres, al Mercat Munici-
pal, a càrrec d’una agent dels 
Mossos d’Esquadra. 

El 21 de desembre hi hau-
rà una segona xerrada sobre 
Consells de seguretat per a 
la gent gran, que tindrà lloc 
al Casal d’Avis, a les 17 ho-
res. El dia 22 de desembre, a 
les 18 hores, l’alcaldessa, Eva 
Menor, oferirà una xerrada en 

què presentarà els canvis del 
Casal. L’exposició sobre arte-
sania de fusta s’ha prorrogat i 
continuarà al Casal fins al 17 
de desembre.

Recordem que, al Casal, tam-
bé s’ofereix ajuda per realitzar 
tràmits electrònics i consul-
tes telemàtiques, de dimarts a 
divendres, de 10 a 13 hores i 
de 16 a 19 hores. Cal reservar 
hora al telèfon 667 86 09 34 
(Yamina).

Gaudeix, aquest desembre, de 
les activitats que et proposa el 
Casal d’Avis. Pots consultar 
les activitats en els díptics ad-
junts.

La programació va començar el 
2 de desembre, amb la projec-
ció de la pel·lícula "In Time". 
Demà, a les 17.30 hores, es pro-
jectarà "Dando la nota".

El dijous 9 de desembre, el Ca-
sal de Joves va oferir un Taller 
d'amor i bon tracte, a càrrec de 
Magranes, a partir de les 18 ho-
res i adreçat a estudiants de 3r i 
4t d'ESO. 

El 13 i el 20 de desembre es fa 
l'activitat Masterchef, a partir 
de les 17.30 hores, per a partici-
pants d'entre 11 i 13 anys. Si t'hi 
vols inscriure, ho has de fer al te-
lèfon 672 414 386.

També el 13 de desembre es va 
fer un taller sobre sexualitat, a 
càrrec de Magranes, a les 18 ho-
res, per a estudiants de 1r i 2n 
d'ESO.

El 14 de desembre a partir de les 
17.30 hores s'ha programat un 
torneig de ping-pong per a parti-
cipants d'entre 12 i 17 anys. Cal 
inscripció prèvia al telèfon 672 
414 386.

Finalment, el 22 de desembre es 
farà la Festa d'Hivern, per a nois 
i noies d'entre 13 i 18 anys. Co-
mençarà a les 18 hores amb un 
bingo solidari, amb premis. Per 
participar-hi, cal portar un ob-
jecte que no facis servir, emboli-
cat. A les 19 hores la festa conti-
nuarà amb un karaoke i, a partir 
de les 20 i fins a les 22 hores hi 
haurà pica-pica i actuacions de 
DJs.

Et recordem que, a Badia, tens a 
la teva disposició una sèrie de re-
cursos per a joves que a continu-
ació resumim:

Servei d'orientació i acompa-
nyament a la construcció d'iti-
neraris formatius per a joves i 
les seves famílies, que pots con-
tactar, per trucades i whatsapp, al 
620 174 982.

Servei d'acompanyament a la 
realització de voluntariats a l'es-
tranger i al territori, participa-
ció en camps de treball nacionals 
i intercanvis juvenils internacio-
nals. Pots contactar, per trucades i 
whatsapp, al 672 414 386.

Casal de Joves i Servei de Jo-
ventut. La Sala Roja està ober-
ta de dilluns a dijous, de 17.30 
a 19.30 hores. Hi ha servei de 
cessió de sales per a la realitza-
ció d'activitats, treballs en grup o 
punts de reunió. També pots col-
laborar amb (S)Expertes, el col-
lectiu jove feminista de Badia, 

o la Comissió de participació, si 
vols implicar-te en la teva ciutat. 
Pots contactar per tenir més in-
formació, amb trucada o what-
sapp, al 672 414 386, o seguir 
l'actualitat a @joventutbadia i @
sexpertes.

Recurs d'intervenció socio-
educativa per a adolescents, 

d'Aldees Infantils, que pots 
contactar trucant al 629 793 
345.

Grups d'esport anuals, amb 
activitats com voleibol, autode-
fensa per a noies i piscina, per a 
nois i noies entre els 12 i els 18 
anys. Informa-te'n, per trucada o 
whatsapp al 672 414 386.
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El CD Badia del Vallès va presentar tots els seus equips per a la temporada vinent de futbol en un acte que 
va tenir moments ben divertits i altres plens d’emoció.

El CD Badia del Vallès presenta els seus 
equips per a la temporada 2021-22

La presentació va tenir lloc al 
camp de futbol, amb una gran as-
sistència de l'afició, tot i les baixes 
temperatures que es van registrar 
el vespre del 3 de desembre.

Després de la presentació de les 
alineacions dels equips, va arri-
bar l'aspecte més institucional, 
amb el reconeixement als pa-
trocinadors i les diferents inter-
vencions. Per part de l'Ajunta-
ment, van participar l'alcaldessa, 
Eva Menor, que ho va fer amb 
un vídeo, ja que, com va dir 
"era de viatge per a una reunió 
important per a Badia", i el re-
gidor d'Esports, Antonio Gar-
cía, que va destacar la impor-
tància de l'esperit esportiu del 
club. A continuació, el president 
de l'entitat, Toni Fernández, va 
agrair tot el suport.

El moment més emotiu de la nit 
va ser el lliurament del reconei-
xement pòstum a José Martínez, 
que van recollir la seva vídua, 
Mari Valencia, i el seu fill, Josep 
Martínez.
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MILA TORRES, OLGA PORRAS I MERCHE GIBAJA

“El nostre gran objectiu és ser 
un referent a tot el Vallès”

Mila Torres, Olga Porras i Merche Gibaja, integrants de l’Associació TDAH-TEA de Badia:

Entrevistem Mila Torres i Olga 
Porras, presencialment, a la seu 
de la seva associació, al carrer 
Algarve, 4, i al mateix temps, 
conversem telefònicament amb 
la Merche Gibaja. L'Associació 
TDAH-TEA de Badia compta 
ja amb famílies sòcies que vénen 
de municipis de l'entorn, com 
Barberà, Sabadell, Terrassa i Cer-
danyola. El seu objectiu és ser el 
referent com a associació a tot el 
Vallès per millorar la vida de les 
persones que tenen un trastorn 
de dèficit d'atenció o d'autisme.

Com es va crear l'Associació?

Va ser el 2016. Ens vam trobar 
en xerrades que es feien al CAP 
de Badia de suport amb pares i 
mares amb infants amb trastorn 
de dèficit d'atenció i que havien 
de pidolar allò que per llei ens 
pertany i anaven molt perdudes. 
Ens vam ajuntar per treballar 
conjuntament i trobar solucions 
perquè les mares i pares que de-
tectin algun d'aquests trastorns 
no es trobin tan perdudes com 
estàvem nosaltres. No demanem 
cap tracte de favor, sinó que tots 
tinguem les mateixes oportuni-
tats.

L'autisme i el trastorn de dè-
ficit d'atenció segueixen sent 
grans desconeguts?

Sí. Tot i la feina que estem fent, 
continuen sent desconeguts per 
una gran part de la població. I, 
fins i tot hi ha gent que encara 
nega que existeixin. El problema 
més gran el trobem a l'educació. 
Informes l’escola i ells han de po-
sar en marxa un protocol, però 
trobem que hi ha manca de for-
mació en el personal docent i fins 
i tot hi ha professors que diuen 
que aquests trastorns són menti-
da, que no posen voluntat. Com 
diu el meu fill, "a una persona 
invident, li demanaries que miri, 
o a una persona amb dèficit au-
ditiu, que escolti amb més aten-
ció?" Doncs és el mateix amb 
aquests trastorns. L'autisme és 
molt desconegut. És una disca-
pacitat severa. I aquests trastorns 
porten a altres, com depressió, 
trastorns del son i de conducta.

Els meus fills poden avançar, 
d'una altra manera. Si intentes 
que encaixin i ens trobem que 
tot són obstacles, lluitarem per-
què no sigui així. Volem aconse-
guir la inclusió real, no aparent. 
Que realment puguin desenvolu-
par-se i formar part de la nostra 
societat.

Quines accions feu?

Moltes, com xerrades informa-
tives i esdeveniments solidaris. 

Estem duent a terme projectes 
amb l'Ajuntament, amb les es-
coles i amb Aldeas Infantiles. 
Un altre dels projectes que es-
tem preparant és TEA-yudamos, 
polseres amb codi QR amb les 
dades personals, perquè les per-
sones siguin fàcilment identifi-
cables en cas que es perdin. En 
principi era per persones amb 
autisme, però estem plantejant 
ampliar-ho amb persones que 
pateixin Alzheimer. També te-
nim previst una reunió amb una 
associació de Sabadell per crear 
un casal d'estiu per a infants. I, 
evidentment, continuem do-
nant suport a les famílies que 

venen a nosaltres buscant aju-
da. Som com una gran família i 
ens donem suport les unes a les 
altres. Estem ajudant molt a les 
mares més joves, que, amb el di-
agnòstic, els cau el món a sobre.

Com és la situació a Badia?

A Badia estem millor que en al-
tres poblacions perquè tenim el 
CAP amb l'àrea de Salut Mental 
i l'Ajuntament ens ajuda en tot el 
que pot, amb el poc pressupost 
de què disposen, però a tot arreu 
estem bastant desatesos. Hem 
de seguir lluitant perquè aquests 
trastorns guanyin visibilitat i la 

societat es conscienciï. Molts pa-
res i mares ens hem adonat que 
nosaltres tenim també aquest ti-
pus de trastorn arran del diag-
nòstic als nostres infants.

L'Associació de Trastorn del Dè-
ficit d'Atenció i Hiperactivitat 
(TDAH) i del Trastorn de l'Es-
pectre Autista (TEA) de Badia del 
Vallès té el seu local al carrer Al-
garve, 4. Pots contactar l'associa-
ció al correu electrònic tdahteaba-
dia@gmail.com i als telèfons 67 
737 0416 (Loli) - 649 653 370 
(Merche) - 632 480 869 (Mila) - 
681 243 379 (Olga). El seu web 
és https://tdahteabadia.es/ 


